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Helseminister Bent 
Høie håper abortpil-
leprosjektet i Helse 
Vest kan starte i løpet 
av få måneder.

Eirik LangELand FjELd
eirik.fjeld@ba.no

Bergen: – Det har vist seg 
krevende å etablere dette sys-
temet, og arbeidet har derfor 
tatt tid, sier Høie.

Saken gjelder om kvalifiserte 
leger skal få dele ut abortpiller 
til hjemmebehandling innen 9. 
svangerskapsuke. Helse Vest 
og Helse Sør-Øst skal være pi-
lotforetak i et forsøk med bruk 
av abortpiller utenfor sykehus.

To ministre lover start
Etter at BA skrev om pilotpro-
sjektet i Helse Vest, som ikke er 
kommet i gang, endte saken 
nok en gang opp i Stortinget.

Første gang var det helsemi-
nister Jonas Gahr Støre (Ap) 
som forklarte seg om saken. 
Det var i mars i fjor. Pilotpro-
sjektet skulle starte i løpet av 
våren 2013, svarte Støre. Den-
ne uken var det helseminister 

Bent Høie (H) som orienterte 
Stortinget om saken. Begge mi-
nistrene lovet at det jobbes 
med prosjektet, og at det trolig 
kan startes i løpet av noen må-
neder.

– Bred politisk enighet
– Jeg er fornøyd med ministe-
rens løfte om at det nærmer 
seg oppstart, sier Sara Økland, 
formann i Hordaland FpU.

– Det er bred politisk enighet 
om prosjektet, og vi deler gjer-
ne æren med Ap for at dette nå 
blir gjennomført, sier Økland.

Hun tok saken opp i BA for to 
uker siden. 

Partikollega Kari Kjønaas 
Kjos, som er leder i helse- og 
omsorgskomiteen på Stortin-
get, sendte spørsmål til helse-
ministeren om status for pilot-
prosjektet.

Oppstart om få måneder
– Jeg har fått mange positive 
tilbakemeldinger i ungdoms-
miljøer etter saken i BA. Nega-
tive tilbakemeldinger har jeg 

bare fått i kommentarfelt i 
nettavisen, sier hun.

Våren 2012 startet Helsedi-
rektoratet arbeidet med abort-
pillesaken. Så oppsto det juri-
diske og økonomiske utfor-
dringer. De er nå løst, men det 
gjenstår å etablere et system 
for melding til medisinsk fød-
selsregister.

– Avklaring av de økonomis-
ke rammebetingelsene og ut-
fordringer med å etablere et 
system for melding til medi-
sinsk fødselsregister er derfor 
bakgrunnen for at prosjektet 
ikke startet opp våren 2013, 
forklarte Høie i spørretimen på 
onsdag.

– Forutsatt at system for mel-
ding til medisinsk fødselsregis-
ter nå kommer på plass, tas det 
sikte på at prosjektet kan star-
tes opp i løpet av få måneder, 
sa helseminister Høie.

�� Abort opp i Stortinget

håper på 
Abortpiller

Snart klar: – Det tas sikte på at prosjektet kan starte opp i løpet av få måneder, sier helseminister Bent Høie (H) abortpilleprosjektet som 
blant annet er på trappene i Helse Vest.  ARKIVFOTO: STIAn LySbeRg SOLum, nTb ScAnpIx

VIl la lEGEr DElE Ut 
aBOrtPIllEr: – Vi deler æren 
med Ap, sier Sara Økland.  
 FOTO: eIRIK LAngeLAnD FJeLD

I StOrtInGEt: Kari Kjønaas Kjos 
(Frp). FOTO: FOTO: ROmeRIKeS bLAD

Vinteren vi nå legger bak 
oss har vært den varmeste 
i Bergen på 150 år. 

aina FLadsEt
aina.fladset@ba.no

Kvam: I dag er årets første 
vårdag, men ifølge fruktbonde 
Ola Steinstø har våren allerede 
startet for lenge siden. Også 
ved Hardangerfjorden har det 
vært en varm vinter.

– Vi er allerede ferdig med 
vårarbeidet, og det er litt spesi-
elt. Som oftest må vi vente 
med å rydde bakken etter at vi 
har klippet frukttrærne, for ek-
sempel på grunn av snø, sier 
Ola Steinstø som driver Stein-
stø fruktgård i Kvam.

Normalt skulle vårarbeidet 
vært ferdig i midten av april. 

– Det er jo behagelig arbeids-
vær, men man blir også litt ner-
vøs. Hvis det kommer en frost-
periode rett etter at knoppene 
har sprunget frem, vil de visne. 
Jeg håper det skal gå bra, men 
det er litt som å gamble, sier 
Ola Steinstø. 

Endres langsomt
Jan Asle Olseth er førsteama-
nuensis ved Geofysisk institutt 
på Universitetet i Bergen sier 
det ikke er grunn til panikk.

– Dette svinger. Det er ikke 
lenge siden vi hadde to kalde 
vintre. Samtidig ser man en 
tendens til at temperaturene 
stadig blir høyere. Klimaend-
ringer skjer over veldig lang 
tid, sier Olseth. 

Tirsdag denne uken (25. fe-
bruar) var den varmeste dagen 
i løpet av vintermånedene de-
sember, januar og februar med 
12,5 grader.

– Gjennomsnittlig har dette 
vært den varmeste desember, 
januar og februar siden vi star-
tet våre målinger på 1800-tal-
let, sier statsmeteorolog Geir 
Ottar Fagerlid ved Vervarslin-
ga. – Hvis været holder seg 
mildt helt frem til sommeren, 
vil det går bra, men hvis vi får 
en kuldesmell i mars, kan det 
bli kritisk for enkelte arter, sier 
Per Anker Andersen, førstea-
manuensis ved Institutt for 
plante- og miljøvitenskap på 
Ås.  

Planter og trær står spesielt i 
faresonen hvis temperaturene 
ligger på mellom fem til ti gra-
der gjennom en lengre perio-
de.

Biolog Ørjan Totland ved in-
stitutt for naturforvaltning på 
Ås har forsket på blant annet 
epletrær.

– En ting som er veldig skum-
melt med en varm vinter er at 
biene kan komme i utakt med 
trærne, sier Ørjan Totland. 

Dette kommer ifølge ham i 
tillegg til risikoen som kan 
komme med en eventuell kul-
deperiode etter blomstring. 

– Epletrærne reagerer ofte 
raskere enn biene på varmen, 
og tror det er vår tidligere. 
Plutselig opererer de på ulikt 
tidspunkt, og det kan få uhel-
dige konsekvenser, sier Tot-
land. 

Varmest 
på 150 år

"

Det er bred poli-
tisk enighet om 
prosjektet, og vi 

deler gjerne æren med Ap for 
at dette nå blir gjennomført.
sara økland, FPU


